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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 91 . § alapján felvilágosítás kérése céljából "Tervezik-e, hogy a VGT-k végső
elfogadásának határidejét meghosszabbítják?" címmel írásbeli kérdést kívánok feltenn i
Szabó Imre környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrnak .

Tisztelt Miniszter úr !

Környezetvéd ő szervezetek és közismert személyek nyilatkozattal fordultak Önhöz a
vízgyűjtő gazdálkodási tervekkel kapcsolatban a nyár folyamán .

A vizek védelmére vonatkozó európai jogi normák és vízgazdálkodási gyakorla t
magyarországi bevezetése nagy lehet őség hazánk kiszárításának megállítására . Nagy
lehetőség a vizet és a közpénzeket egyaránt pazarló technokráciának a vízmeg őrzéssel, tájaink
újraélesztésével, önszabályozó természeti rendszereink helyreállításával való felváltására .

Az európai gyakorlat átvételének része a most folyó vízgyűjtő-gazdálkodás-tervezés (a
továbbiakban VGT) . A tervezéssel szembeni jogos elvárás – részben a ráfordítás tekintélye s
összege miatt -, hogy néhány év távlatában a jelenlegi összes fontosabb problém a
megoldásához használható és megalapozott tervet szolgáltasson .

A VGT mai állapotát áttekintve, kérdéses, hogy az elvárt min őségű és használhatóságú terve k
készülnek-e . Két probléma fogalmazható meg. Az egyik a tervek szakmai megfelel ősége, a
másik a "társadalom" helyeslésének használatára irányuló törekvés, ennek tényleges meglét e
nélkül . Legalább ez utóbbit kellene megakadályozni, és helyes irányba terelni a VG T
projektben kötelezően elő írt "társadalmi vitát" .

A "társadalmi vita" eddigi tapasztalatai alapján fennáll az a veszély, hogy fennmarad az
elmúlt évtizedek megszakíthatatlannak tűnő láncolata : a kedvezőtlen környezeti hatást okoz ó
műszaki beavatkozás "javítására" újabb, és ismét csak kedvez őtlen környezet i
következménnyel járó műszaki beavatkozás a válasz . Félő az is, hogy a most még természete s
körülmények között csörgedez ő, a kiegyenesítést ől, kimélyítéstől, fátlanítástól máig
megmenekült erdei patakokhoz is hozzá fognak nyúlni, ha anyagilag ez lesz a kedvező a
beavatkozások tervező inek és kivitelezőinek. Miközben a Víz keretirányelv éppen ezeket az
élővizeket rendeli referenciaként kijelölni : így nézzen ki majd újra minél több, műszaki
beavatkozással tönkretett vízfolyás .

Sokakban megfogalmazódott vélemény, hogy a VGT-k elkészítését csak egy kib ővített
szakmai és lakossági vita után lenne lezárni érdemes . Tervezik-e, hogy a VGT-k végs ő
elfogadásának határidejét meghosszabbítják?
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Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2009 . augusztus 19 .
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